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Друковані видання 

Створили мережу підтримки євроінтеграції України  

"Голос України" 

Сьогодні у Львові завершиться Х Світовий конгрес українців, у якому беруть участь 

представники влади, політики та українці з 33 країн. Гаслом зібрання стали слова Лесі Українки 

«Contra spem spero», а головною темою — питання євроінтеграції, яка, за словами президента 

СКУ Євгена Чолія, є запорукою незалежності України. 

«У листопаді українці очікують підписання Угоди про асоціацію з Євросоюзом. 

Необхідно створити міжнародну мережу громадської підтримки євроінтеграції України. І 
неоціненну послугу в цьому зможе надати саме українська діаспора», — заявив віце-прем’єр-

міністр Олександр Вілкул, звертаючись до присутніх. Водночас заступник Голови Верховної 
Ради Руслан Кошулинський закликав діаспору допомагати своїй історичній Батьківщині. «Ми, 

українці, не повинні зупинятися на тому, що ми просто є. В тому наша біда, що ми часто просто 

розчиняємось, перестаємо бути українцями, яким батько і мати дали свою кров. Ми часом 

забуваємо це», — вважає політик. 

Євген Чолій запевнив, що діаспора зробить усе можливе, аби підтримати Україну в 

нинішній непростій ситуації. Він підкріпив свої слова таким фактом: закордонні українці є 
найбільшими інвесторами в економіку України. Лише торік вони переказали в Україну родичам 

7,5 мільярда доларів. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=300182 

Колесниченко ответили на идею отменить евроинтеграцию  

Дмитрий Коротков, «Сегодня» 

Законопроект нардепа от Партии регионов Вадима Колесниченко, которым предлагается 

отменить пункт о евроинтеграции в законе "Об основах внутренней и внешней политики", вряд 

ли поддержит фракция ПР. "Это личная позиция депутата. Фракция пока не рассматривала 
законопроект, и, скорее всего, его не поддержит, так как он не совпадает с внешнеполитической 

линией президента и правительства", - заявил один из лидеров Партии регионов Михаил 

Чечетов. 

Идею Колесниченко о необходимости провести референдум по вопросу ассоциации с 

Евросоюзом Чечетов считает логичной. "Необходимо признать, что с юридической точки 

зрения позиция Колесниченко неуязвима, поскольку он апеллирует к воле народа в ключевом 

для страны вопросе. Любая интеграция требует от страны пожертвовать частью суверенитета, и 

народ должен определять сам, кому он готов отдать эту часть суверенитета либо не отдавать ее 

вообще", - говорит депутат. 

Напомним, нардеп-регионал Вадим Колесниченко зарегистрировал в Верховной Раде 

законопроект, который вычеркивает упоминание о евроинтеграции из двух законов  - "Об 

основах внутренней и внешней политики" и "Об основах национальной безопасности". По 

мнению Колесниченко, вопрос о любой интеграции должен решать народ. 

http://www.segodnya.ua/politics/pnews/Kolesnichenko-otvetili-na-ideyu-otmenit-

evrointegraciyu-455591.html 
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Власть обещает наказать оппозиционеров за потасовки в столице  
Юлия Даниленко, Журнал «Форбс» (Украина) 

Осада Киевсовета превратилась в криминальную драму. Представители оппозиции 

утверждают: однопартийца Олега Тягнибока Эдуарда Леонова избил сотрудник «Беркута», а 

нардепа от «Батьківщини» Степана Кубива госпитализировали в «Феофанию» с переломами 

ребер и травмами позвоночника. 

У силовиков к депутатам встречные претензии. В пресс-службе МВД заявили, что 

нардепы Арсений Яценюк, Виталий Ярема и Андрей Ильенко не только разбили окно 

Киевсовета, но «затащили в толпу» и там избили одного из правоохранителей. Прокуратура 

Шевченковского района в связи с заявлением милиционера, имя которого не называют, начала 

уголовное производство по факту нанесения ему телесных повреждений депутатами. Чем это 

грозит последним? 

Запутанная история 

На вопрос Forbes о том, избивал ли он милиционера, Ильенко возмущается: «В милиции 

фамилия «Ильенко» фигурирует в каждом  отчете о каждом происшествии. Но никаких окон я 

не трогал – это смешно». По словам свободовца, дело было так: он вместе с группой депутатов, 

которых было около 30 человек, пришли под Киевсовет с твердым намерением попасть внутрь. 

Милиции идея не понравилась, но тут Ильенко увидел приоткрытое окно на первом этаже. 
«Кто-то из моих коллег открыл его и полностью залез внутрь. За ним полезли другие, в том 

числе и я», – вспоминает свободовец. 

Попав в один из кабинетов Киевсовета, депутаты хотели пройти в коридор, а оттуда – в 

зал заседаний. «Но в коридоре были полчища милиции пополам с криминальными элементами 

во главе с депутатом-регионалом Владиславом Лукьяновым», – рассказывает Ильенко. Эти 

«полчища», по его словам, и заблокировали дверь, через которую депутаты надеялись 

прорваться в коридор. Спустя какое-то время в окно полезли сотрудники «Беркута». «Они и 

вынесли окно вместе с рамой», – подытоживает свободовец. 

Полчища милиции с криминальными элементами заблокировали дверь, через которую 

депутаты надеялись прорваться в коридор. Спустя какое-то время в окно полезли сотрудники 

«Беркута», которые и вынесли окно вместе с рамой 

В милиции действия депутатов квалифицируют иначе. Там уже проверяют факты порчи 

имущества и собираются оценить ущерб, нанесенный киевской казне при штурме. Речь – о 

разбитых окнах, испорченной офисной технике и мебели. Но участники штурма упорствуют: 
окон и милиционеров они не били. 

«Это они препятствовали деятельности народных депутатов, а теперь пытаются показать 

себя невиновными», – говорит нардеп от «Батьківщини» Андрей Павловский. С ним согласен и 

Ярема. В прошлом начальник Главного управления МВД в Киеве, методы работы своих 

бывших коллег он знает не понаслышке. Ярема уверен: депутатов в этой ситуации сделают 
крайними, и все – в рамках действующего законодательства. 

Если бы депутатов не защищала неприкосновенность за хулиганство (разбитое окно), в 

худшем случае они бы получили четыре года тюрьмы. За нанесение телесных повреждений 

сотруднику милиции нардепам грозит штраф от 1700 до 3400 гривен или лишение свободы 

сроком до двух лет.  

Неприкосновенный вопрос 

Депутатам от Партии регионов потенциальная безнаказанность оппозиционеров не 

нравится. «То, что люди, прикрываясь депутатской неприкосновенностью, рвут погоны с 

сотрудника милиции, бьют милиционера в лицо, зная, что не получат сдачи, означает, что они 

подонки. Я считаю, что за это должна быть политическая ответственность», – настаивает 
регионал Лукьянов, которого Ильенко называет главой «полчищ» милиции с криминальными 

элементами. 

По закону «О регламенте Верховной Рады», для привлечения депутата к 

ответственности предусмотрена специальная процедура. Для начала в парламент должно быть 
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внесено представление от прокурора или других судебных органов на привлечение к уголовной 

ответственности, задержание или арест народного депутата. Этот документ рассматривают в 

профильных комитетах, затем голосуют. Для положительного решения достаточно 226 голосов. 

Их, уверяет Лукьянов, власть в случае необходимости соберет.  

Если сделать это до конца нынешнего созыва не получится, уголовные дела против 

депутатов могут «всплыть» после того, как нардепы лишатся мандатов. Так случилось с экс-

бютовцем Андреем Шкилем. В 2001 году его задержали за участие в акции «Украина без 
Кучмы». Выйти из СИЗО, где он провел больше года, Шкилю помогла победа на 

парламентских выборах. Но уголовное дело в отношении него так и не закрыли, а выделили в 

отдельное производство. Лишившись депутатской неприкосновенности, близкий соратник 

Юлии Тимошенко решил не дожидаться, чем закончится эта история, и выехал в Чехию, а затем 

во Францию, где сейчас пытается получить политическое убежище. Пока – безуспешно. 

http://forbes.ua/nation/1356855-vlast-obeshchaet-nakazat-oppozicionerov-za-potasovki-v-

stolice 

Украинцы ставят на немцев  

Татьяна Ивженко, «Независимая газета» 

В Верховной Раде зарегистрирован законопроект, фактически отменяющий курс 

Украины на евроинтеграцию. Его автор, член Партии регионов Вадим Колесниченко, 

разработавший в прошлом году закон о региональных языках, считает, что парламент обязан 

притормозить сближение с Европой. Иначе будут нарушены конституционные права половины 

населения страны. Однако соцопросы демонстрируют иные предпочтения украинских граждан. 

«По данным социологических опросов, в украинском обществе отсутствует 
объединяющая или хотя бы доминирующая позиция относительно вектора 
внешнеполитического курса государства: присоединение к Таможенному союзу Евразийского 

экономического сообщества или к Европейскому союзу. 

Мнения украинского народа по этому вопросу разделились примерно в соотношении 50 

на 50», – отметил Вадим Колесниченко. В таких условиях решение о том или ином направлении 

интеграции является нарушением конституционного принципа народного суверенитета, 
напомнил депутат. 

Член правящей партии предложил законопроект, в котором по пунктам предлагается 

отменить все принятые ранее законы и нормы, направленные на подписание соглашения об 

ассоциации между Украиной и ЕС. Предполагается внести изменения во внутреннюю и 

внешнюю политику государства. 

Эксперты сомневаются, что законопроект, предложенный  Колесниченко, будет принят. 
«Все это – игра, направленная на избирателей Партии регионов и Виктора Януковича. Им 

намекают, что власть не так уж прозападно настроена, что команда Януковича не забыла о 

российском направлении внешней политики», – сказал политолог Тарас Березовец. Он 

исключил раскол в правящей команде: «Там разные группы влияния, разные враги, но интересы 

и цели едины». 

Украинские аналитики считают, что команда сплотилась вокруг победы Виктора 

Януковича на будущих президентских выборах. Как глава государства не хочет оказаться в 

роли российского генерал-губернатора, так и окружающие его крупные бизнесмены не 

заинтересованы в том, чтобы пустить в свои владения российских бизнес-акул, отметил 

политолог Игорь Жданов. «Для страны выбор между ЕС и ТС – это выбор системы ценностей. 

Для олигархов – выбор между европейским рынком объемом 15 триллионов долларов, где 

правила игры четко определены, и Таможенным союзом, в котором экономика зачастую 

подчинена политике и где в первую очередь встанет вопрос о сборе всех таможенных платежей 

(это примерно треть украинского бюджета) в общий котел», – отметил эксперт. 

Советник президента РФ, отвечающий за евразийскую экономическую интеграцию 

Сергей Глазьев, которого в Киеве считают одним из наиболее вероятных кандидатов на 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

6 

должность нового российского посла в Украине, видит ситуацию иначе. Он рассказал 

украинским журналистам о трех вариантах развития событий. Если Украина подпишет в ноябре 

соглашение об ассоциации с ЕС, то Россия будет вынуждена ужесточать таможенное 

администрирование, чтобы избежать реимпорта европейских товаров через украинскую 

территорию: «Возможно, будет поставлен вопрос о прекращении отношений свободной 

торговли с Украиной, изучением этого вопроса уже занимается Евразийская экономическая 

комиссия». Кроме того, Россия может свернуть сотрудничество в ряде важнейших для 

украинской экономики проектов – в атомной энергетике, оборонно-промышленном комплексе, 
ракетно-космической, авиационной промышленности. «Потому что Украина берет на себя 

слишком жесткие обязательства в части выполнения европейских технических регламентов и 

следования европейской оборонной и внешней политике», – пояснил он. 

Второй вариант предполагает, что Киев откажется от евроинтеграции и начнет 

переговоры об интеграции в евразийские структуры: «Мы снизим для вас цены на газ до уровня 

наших внутренних, будем поставлять нефть без пошлин. Общий эффект – Украина до 2030 года 

получит +7% валового продукта (в сумме это 220 миллиардов долларов дополнительного 

объема производства). Будут полностью реализованы все намеченные проекты. Кстати, РФ 

является главным инвестором в Украине, а российский бизнес дает 40% прямых инвестиций в 

страну. Все это будет развиваться». 

Последний вариант предполагает, что все останется как есть. «Будем реализовывать 

намеченные ранее программы по разным секторам, сближать наши системы контроля на 

границе, технические системы, будем гармонизировать наше законодательство, в частности 

внешнеторговые операции, и развивать секторальное сотрудничество», – сказал Глазьев. 

В Киеве отмечают, что Россия уже продемонстрировала, как будет выглядеть ситуация в 

первом случае. Все еще длящиеся торговые и таможенные споры, которые в Киеве сочли 

экономической войной со стороны России, только укрепляют европейский выбор команды 

власти. «Метод кнута не действует. Президент Украины не приемлет давление в такой форме», 

– считает политолог Владимир Фесенко. 

Однако окружение Януковича не забывает о приближении президентских выборов и 

пытается сохранить свой традиционный электорат на востоке и юге страны, где люди в 

большей степени ориентированы на сближение с Россией. Поэтому во внутренней политике и 

ведутся игры, направленные на то, чтобы создать у избирателей иллюзию серьезных раздумий 

власти, полагают политологи. 

Социологи отмечают, что украинское общество действительно не сделало однозначный 

выбор в пользу одного или другого направления внешней политики. Распределение мнений 

зависит даже от того, как формулируются вопросы: при жестком противопоставлении 

направлений интеграции получается одна картина, при ответах, предполагающих сочетание 

сотрудничества с ЕС и ТС, – совершенно другая. 

Весной было проведено несколько соответствующих социологических исследований. По 

данным Киевского международного института социологии, 39,8% украинцев поддержали 

вступление страны в Таможенный союз, 36% – евроинтеграцию, а 22% не определились. 

Группа «Рейтинг» обнародовала свои результаты: 41% – за сближение с ЕС, 38% – за ТС. Еще 

25% поддержали идею подписания соглашения об ассоциации между Украиной и ЕС при 

условии одновременного налаживания более тесных отношений с Россией и Таможенным 

союзом. 

Что определяет выбор рядовых граждан, попытались выяснить аналитики Института 

Горшенина, который провел собственный опрос общественного мнения. Как оказалось, 
ориентируясь на евроинтеграцию, украинцы ожидают культурного обмена (71,3%), безвизового 

режима (70,3%), единого таможенного пространства (50,2%), общей с Европой 

внешнеполитической стратегии (25,1%). Но только 5,8% поддержали идею общей с ЕС армии, 

8,2% – общего законодательства, 4,2% – единых органов власти. 

Что касается сближения с Россией, то 75,3% выступают за безвизовый режим, 68,4% – за 

культурный обмен, 58,3% – за единое таможенное пространство, 34,2% – за общую внешнюю 
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политику. Еще 12,3% населения – за общую валюту, 10,1% – за общее законодательство, 8,2% – 

за общую армию, 5,6% – за единые органы власти. 

Первый президент Украины Леонид Кравчук считает, что граждане страны делают 

ценностный выбор. «В ЕС лучше законы, нравственность, ответственность, моральные 

качества, защита от посягательств. У нас сегодня племянник прокурора – начальник милиции, 

прокурор – кум, в Верховной Раде – отец, брат, кум и так далее. Это невозможно в 

цивилизованной стране. Если мы хотим жить, как живем сейчас, – тогда нам путь в 

Таможенный союз», – сказал он в интервью газете «Сегодня». 

Еще одним косвенным ответом на вопрос о внешнеполитических ориентациях 

украинцев может стать выбор второго иностранного языка. С 1 сентября во всех средних 

школах с пятого класса вводится обязательное изучение этого предмета (с первого класса 

обязательно изучение английского). Весной, когда Министерство образования объявило о 

новшестве, предполагалось, что подавляющее большинство родителей и педколлективы 

выберут русский язык. К концу лета министр Дмитрий Табачник констатировал: «На сегодня 

мы имеем такую статистику: большинство украинских пятиклассников выбрали как второй 

иностранный язык немецкий – почти 52%, русский выбрали чуть более 23%, французский – 

14%, польский – 1,6% и испанский – 1,2%». 

Учителя отмечают, что выбор основан на перспективах будущего обучения в вузах стран 

ЕС, где в отличие от России нет квот и ограничений для украинцев, а платное высшее 
образование стоит дешевле. А также на бытующем стереотипе о возможностях 

трудоустройства: в Европе нужны образованные и владеющие иностранными языками 

украинские специалисты. В Россию же едут в основном гастарбайтеры на низкооплачиваемые 

работы, которые на бытовом уровне, как все украинцы, владеют русским, а грамотно писать и 

знать литературу от них не требуется. 

http://www.ng.ru/cis/2013-08-22/1_ukraina.html 

Чим гірше — тим краще?  

"Україна молода" 

Івано–Франківська обласна рада, в якій більшість становлять представники ВО 

«Свобода», відхилив запропонований урядом проект угоди з американською фірмою Chevron 

про видобуток сланцевого газу, за рахунок якого Київ сподівається знизити залежність від 

«Газпрому». 

За повідомленням агенції «Рейтер», прикарпатські депутати повернули документ 

Кабміну, назвавши проект, що передбачає гідророзрив пластів, «знищенням української землі». 

За урядовий проект позавчора проголосували 40 депутатів при необхідному мінімумі в 58 

голосів. 

Chevron уже заявляла, що переговори з Україною про видобуток сланцевого газу з 
Олеського родовища не можуть тривати нескінченно. Енергетичний гігант розглядає 
перспективи вкладень у видобуток сланцевого газу в інших країнах. 

Аналогічний проект, про видобуток сланцевого газу на сході України був легко 

прийнятий місцевими депутатами ще торік; освоювати родовище доручено Royal Dutch Shell. 

Депутати на заході звеліли уряду в Києві доопрацювати проект угоди задля збільшення 

гарантій екологічної безпеки регіону. 

Прем’єр–міністр України Микола Азаров на вчорашньому засіданні Кабміну заявив: 

«Івано–Франківська обласна рада за абсолютно надуманими підставами заблокувала реалізацію 

життєво необхідного для держави проекту. Нарощування власного видобутку газу — це прямий 

шлях до енергетичної незалежності України, це наші національні інтереси. Одна облрада, яка 
бореться з владними і політичними опонентами за принципом «чим гірше — тим краще», йде 

всупереч цим інтересам, завдаючи шкоди всьому суспільству». 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2320/180/82553/ 
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Кризис Ющенко или как распускали украинский парламент  
Олег Макаричев, «Вести» 

Все новостные ленты облетела новость о первом в истории Чехии роспуске парламента. 
Отставке Палаты депутатов предзнаменовал затяжной политический кризис в стране, которому 

послужила июньская отставка – с привкусом коррупционного скандала – премьера Чехии Петра 

Нечаса. Преемнику же министра - Иржи Русноку - пришлось также уйти, так как депутаты 

вынесли его правительству вотум недоверия. 

Для мировой практики отставка главного законодательного органа страны не является 

чем-то новым. Так, по разу распускались парламенты Бельгии (1961 г.), Конго (1963 г.), России 

(1993 г.), Молдовы (2009 г.), Латвии (2011 г.) и Казахстана (2011 г.). Украина в данном 

контексте не стала пасти задних – наша Рада уходила два раза (в апреле 2007 года и в октябре 

2008-го). Конкуренцию нам по критерию «впереди планеты всей по отставке депутатов» нам 

может только составить парламент Киргизии и Бундестаг (последний распускался целых три 

раза). 

Однако Украина уже несколько раз имела все шансы уровнять паритет с Германией. В 

апреле нынешнего года из-за продолжительных и неутихающих оппозиционных блокад 

Верховной Рады депутатам даже пришлось сменить привычное место работы с улицы 

Грушевского на улицу Банковая. После этого в парламентских кругах резко заговорили о 

самороспуске Рады – его требовали парламентарии от оппозиции, в ПР говорили о 

референдуме, а спикер Владимир Рыбак открыто заявлял, что пора просить президента принять 

решение о роспуске. 

ЗАБАСТОВКА ШАХТЕРОВ. 7 июня 1993 в Донбассе началась бессрочная забастовка 
шахтеров, котороя могла повлечь за собой тяжелый экономический кризис.  Из-за этого 

Верховная рада Украины 17 июня пошла забастовщикам на встречу и выполнила их требование 

— назначила на 26 сентября 1993 консультативный референдум о недоверии президенту и 

парламенту. 

Однако после переговоров с президентом Украины Леонидом Кравчуком Верховная 

Рада за два дня до референдума отменила его и постановила провести 27 марта 1994 досрочные 

парламентские и 26 июня - досрочные президентские выборы (по плану выборы должны были 

бы состояться в марте 1995 и конце 1996). 

ПЕРВЫЙ КРИЗИС НЕЗАВИСИМОЙ. Для  Украины роспуск парламента едва не 

произошел из-за правительственных пертурбаций тогдашнего премьера Виктора Януковича и 

политической воли президента Виктора Ющенко.  

Из-за сложившейся ситуации в Верховной Раде в тот период резко увеличилось 

количество перебежчиков из фракции Ющенко «Наша Украина» и БЮТ в Партию регионов, 

что давало возможность последней создать коалицию из 300 депутатов (позволяло 

преодолевать «вето президента»). Однако, по Конституции в правящую коалицию могли 

входить только фракции, избранные в Верховную Раду иначе президент имеет право досрочно 

прекратить полномочия парламента, чем Ющенко и воспользовался. 

С целью роспуска Верховной Рады — БЮТ-«Наша Украина» весной 2007 года 

несколько месяцев бойкотировали заседания Верховной Рады, а 18 апреля 2007 года сложили 

депутатские мандаты. 

Внеочередные выборы прошли 30 сентября 2007 года. В результате в Верховную раду 

прошли 5 политических сил: ПР - 175 мандатов, БЮТ - 156 мандатов, НУ-НС - 72 мандата, 
КПУ - 27 мандатов, Блок Литвина — 20 мандатов 

29 ноября 2007 года БЮТ и НУНС создали «оранжевую коалицию» в составе 227 

депутатов - по итогам выборов у них в сумме большинство в парламенте, 228 мандатов из 450. 

А 18 декабря 2007 года, со второй попытки, Юлия Тимошенко была назначена премьер-

министром. 
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Однако стабилизировавшейся политическую обстановку после этого назвать нельзя. 

Оппозиция продолжала блокировать работу парламента (за первую сессию VI созыва было 

принято всего 3 закона). 

А в феврале 2010 года правительство Юлии Тимошенко было отправлено в отставку в 

связи с ее поражением на президентских выборах - в ее кресло сел Николай Азаров. 

НАТО И РОССИЯ ПОМОГЛИ. Политический кризис 2008 года стал логическим 

продолжением кризиса 2007 года. Все началось с того, что в штаб-квартиру НАТО поступило 

письмо, подписанное президентом Виктором Ющенко, премьером Юлией Тимошенко и 

спикером Арсением Яценюком о стремлении присоединиться к НАТО. После того на два 

месяца была парализована работа украинского парламента – фракции ПР и КПУ требовали 

подписантов отозвать письмо. Работу главного законодательного органа удалось наладить лишь 

после постановления, которое пускало Киев в НАТО исключительно после всенародного 

референдума. 

Очередной виток кризиса начался с разногласий между президентом Виктором Ющенко 

и премьером Юлией Тимошенко относительно войны в Грузии. Президент поддерживал 

Грузию и критиковал Россию, Кабмин же придерживался нейтральной позиции, не 

одобряющей любые вооруженные столкновения. А после голосований за законопроекты, 

которые урезали президентские полномочия, фракция НУ-НС приняла решение о выходе из 
коалиции с БЮТ (Демократическая коалиция). 

После этого, Арсений Яценюк заявил с себя полномочий спикера, а Рада получила 1 

месяц на формирование новой коалиции. 

Поскольку находящейся тогда при власти Юлии Тимошенко не были выгодны 

досрочные президентские выборы, было принято решение о роспуске парламента. Об этом 

Ющенко сообщил в телеобращением к народу Украины. 

http://vesti.ua/strana/13907-krizis-juwenko-ili-kak-raspuskali-ukrainskij-parlament 

Геннадій Москаль: «Випадок з Мельником – це боротьба двох кланів, які 
«виживають» Азарова з посади»  

Іван Фаріон, «Високий замок» 

Триває кримінальне реаліті-шоу за участю колишнього ректора Податкової академії, 
народного депутата трьох скликань Петра Мельника. Правоохоронні органи імітують бурхливу 

діяльність з його пошуків, а високопосадовця, звинуваченого в отриманні хабарів, не можуть 

знайти ось уже другий тиждень. 

Кілька днів тому журналісти з надійних джерел у силових органах роздобули 

інформацію, що Петро Мельник, скориставшись паспортом рідного брата Олександра, пробував 

перебратися через білоруський кордон. «Сябри» затримали його на пропускному пункті 
«Верхній Теребежів» і повернули в руки Державної прикордонної служби України. Про це 

зокрема повідомив помічник начальника Пінського прикордонного загону Республіки Білорусь 

по роботі із ЗМІ Михайло Бут-Гусаїм. Є роздруківка детального звіту пригод Мельника на 

кордоні. Однак наша прикордонна служба категорично заперечує такий розвиток подій. 

Очевидно, хтось із дуже впливових осіб з Києва зам’яв цей трафунок. 

За одними даними, одіозний екс-нардеп накивав п’ятами в Австрію (пробрався туди ще 

до оголошення у міжнародний розшук). Інші джерела кажуть, що знайшов потаємний притулок 

у Франції. Цікаві подробиці щодо особи Петра Мельника повідомив колишній генпрокурор 

України Святослав Піскун, який є його близьким другом і кумом. В інтерв’ю «Погляду» Піскун 

заявив, що Мельник не міг втекти з України і не може переховуватися десь у лісі – бо потерпає 
від астми, протягом останніх 10 років не може спати без кисневої подушки… 

Політично-правову комедію із затриманням, домашнім арештом і загадковим 

зникненням Петра Мельника редакція «Високого Замку» попросила прокоментувати народного 

депутата, генерал-лейтенанта міліції Геннадія Москаля. Він добре знає писані і неписані закони, 

за якими діє наша правоохоронна і загалом владна система… 
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- Маємо розуміти, що таких мельників можна повно знайти у будь-якому виші України, 

у будь-якому коледжі: чи то у Львові, чи то у Донецьку, – каже Геннадій Геннадійович. – 

Корупція не може бути вибірковою, вона є тотальною в Україні. 

Випадок з Мельником – це боротьба двох кланів, які «виживають» з посади пана 

Азарова. Прем’єру разом із міністром доходів і зборів Клименком протистоїть перший віце-

прем’єр Арбузов. Йде війна, невидима, як радіація. Всі одне одному усміхаються – але сутичка 

розгорілася не на жарт. 

По Мельнику били точково. Він дав привід для цього. Якщо бачиш, що ти вже там не 

потрібен, – піди! Зрештою, «піти» його можна було б інтелігентніше: оскільки створилося нове 

міністерство доходів і зборів – то можна було, наприклад, Податкову академію реформувати в 

Академію податкової і митної служб і в такий спосіб вивести неугодних людей за штат, зокрема 

ректора. Але, видно, потрібне було показове «шмагання». Один клан старався Мельника 

засадити у тюрму, інший – «відмазати» від неї. Одна сторона, чиї інтереси були зачеплені (маю 

на увазі Азарова і його оточення), вживала заходів, щоб не допустити гучного скандалу. Інша 

сторона через непрофесіоналізм, головотяпство підлеглих загубила Мельника… 

- Хто зняв Мельнику електронний браслет так, що він залишився непошкодженим? 

- Звичайно ж, працівники міліції. Хоча виникає великий сумнів, чи взагалі цей браслет 
на ньому був. Швидше за все, поклали його біля нього і сказали: «Нехай тут лежить…». 

- Хто переміг-програв у цьому протистоянні кланів? 

- Загалом програла Україна. Постраждала нинішня влада, її імідж. Ця історія показала, 
що наша правоохоронна система не може впильнувати одного Мельника – тоді як вона може 

вберегти країну, якщо, не дай Боже, щось станеться. Наша міліція може добре відлупцювати під 

Київрадою чи під Адміністрацією президента тих, що прийшли висловити незгоду із владою. А 

от зробити свою безпосередню роботу – не виходить! 

Очевидно, Мельника відвезли з-під домашнього арешту, провезли через кордон. Все 

було домовлено. Все це ланки одного ланцюжка. Один клан переміг іншого. 

Всі знають, хто такий Мельник, хто його призначав ректором, хто є засновником 

Податкової академії. Все це – дітище Азарова. Удар був по ньому, а не по Мельнику. Він не та 

величина… 

- Дивно бачити такі бої у провладній партії… 

- Ця пригода ілюструє розкол у Партії регіонів, про який давно всі говорять. Зовні він 

невидимий, там немає тієї війни, яка свого часу тривала між президентом Ющенком і 
прем’єром Тимошенко. Проте ненависть серед однопартійців Януковича зараз набагато вища. У 

«помаранчеві» часи вожді-антагоністи вийшли на ток-шоу, виплеснули весь негатив – і все. 
Зараз він нагромаджується, переходить у не зовсім адекватні дії. 

Я спілкуюся з багатьма депутатами від Партії регіонів, які є цілком нормальними 

людьми, але яких життя змусило піти у цю політичну силу – щоб не залишитися голими-

босими і не втікати за кордон. І вони виливають мені цей свій біль… 

- Чим закінчиться історія з Мельником? 

- Сидіти він не буде. Для цього зроблять усе. Та й ніхто його не знайде. Протистояння 

між кланами триватиме. Бо жодна зі сторін не отримала очевидної перемоги. І далі можуть бути 

всякі «подлянки». 

- Де зараз одіозний ректор: в Україні, поза її ме-жами? 

- Думаю, Мельника вивезли за кордон. Тримати його в Україні було небезпечно – СБУ, 

МВС повністю контролює Адміністрація президента. Україна вразлива через те, що з багатьма 
країнами, зокрема з Америкою, не має міжнародних правових договорів про видачу 

правопорушників. Наші кмітливі політики і чиновники мають розумного імміграційного 

адвоката, який чітко скаже, де можна пересидіти «тяжкі часи». А далі буде 2015-й рік. Хто 

може спрогнозувати, що буде тоді? Вибори можуть перевернути Україну на 180 градусів. 

Мельник ще може приїхати в Україну на білому коні, його можуть зустрічати на кордоні з 
квітами… 
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- На чиєму боці у цьому конфлікті президент Янукович – на боці свого друга Азарова чи 

друзів свого старшого сина – Арбузова і Клименка? 

- Невідомо, чи знав Янукович про цю спецоперацію. Можливо, її робили поза його 

спиною. Але ця історія президенту зашкодила: вибори не за горами, і такий конфлікт явно не 

піднімає його рейтинг. Зрештою, мені не цікаво, чи був Віктор Федорович «у курсі», чи хтось 

отримав «наганяй» за це у кабінеті. Немає «Мельниченка-2», щоб знати, що твориться у 

кабінеті президента… 

http://www.wz.lviv.ua/ukraine/123828 

Інтернет-ЗМІ 

«УДАР» закликає владу бути відкритою у питаннях євроінтеграції  
Преса України  

Народний депутат від фракції «УДАР» Ірина Геращенко наполягає, що її політична сила 

завжди була і буде прихильником євроінтеграції України, тому закликає всі партії об'єднатися 

заради підписання угоди про асоціацію з ЄС. 

«Ми будемо вимагати від парламентської більшості першу сесійний тижня вересня 

присвятити виключно питань євроінтеграції, закони повинні бути проєвропейськими не тільки 

за назвою, а й за змістом», - заявила Ірина Геращенко. 

Варто відзначити, що днями одіозний регіонал Вадим Колесніченко зареєстрував 

законопроект у Верховній Раді, за яким він запропонував виключити згадку євроінтеграції, як 

пріоритету для України. Тому Колесніченко пропонує змінити відповідні пункти в законах 

«Про основи внутрішньої і зовнішньої політики» та «Про основи національної безпеки». 

У зв'язку з таким поворотом подій партія «УДАР» закликає створити єдиний 

координуючий орган у виконавчій владі, завдання якого полягали б у погодженні роботи всіх 

міністр і відомств з питань євроінтеграції. 

«Ми також вимагаємо, щоб влада, якщо вона щира у своїй євроінтеграційної риторики, 

прийняла кадрові рішення по всім чиновникам, які агітують за Митний союз і відверто 

виступають проти євроінтеграції», - зазначила Геращенко. 

http://uapress.info/uk/news/show/8116 

Осенью нардепы-"тушки" сменят формат – политолог  
Обозреватель 

До тех пор, пока в Украине политику будут рассматривать как бизнес, в парламенте 

будут наблюдаться межфракционные переходы. Такое мнение в ходе пресс-конференции в 

"Обозревателе" высказал директор Международного института демократий, председатель 

правления Центра социологических и политологических исследований "Соціовимір" Сергей 

Таран. 

"Пока у нас существует непрозрачное финансирование политических сил, у нас будут 
бизнесмены, рассматривающие политику как бизнес, которые будут платить политическим 

партиям за те или иные законы, или сами будут идти в список, или ставить туда своих людей". 

При этом, "если можно получить лучший бизнес с другой политической силой, они переходят в 

другую политическую силу", - сказал Таран. 

Таким образом, "тушки" будут по определению, потому что это принцип работы 

бизнеса", - добавил он. Вместе с тем он заметил: несмотря на такой подход, партии в Украине 

все же имеют "идеологические маркеры". 

Политолог заявил, что в Украине необходимо изменить принцип финансирования 

политических сил. "Это может быть либо европейский вариант, когда подавляющее 
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большинство партий финансируется из бюджета", либо американский, "где бизнесмены 

легально платят политикам за те или иные законы, и это регулируется законом о лоббизме". 

Говоря о том, будут ли новые переходы уже осенью текущего года, Таран сказал: 

"Тушки будут". И добавил: "Думаю, во время новой сессии парламента они могут несколько 

изменить свой формат. Явных переходов не будет. Скорее всего, будут голосования – они будут 

отличаться от позиции фракции". "Основной формат "тушек" на новой сессии – совместное 

голосование с фракциями большинства", - сказал политолог. 

Напомним, ранее политолог Анатолий Луценко призвал не обижать народных 

избранников словом "тушка". 

http://obozrevatel.com/politics/58312-osenyu-nardepyi-tushki-smenyat-format-politolog.htm 

Петр Порошенко станет президентом «Третьей республики»  

CommentsUA 

Вчера во Львове на открытии Всемирного конгресса украинцев можно было услышать 

череду заявлений и размышлений о намерениях баллотироваться на президентских выборах в 

2015 году. Последовали заявления Виталия Кличко и Олега Тягнибока. Юлию Тимошенко 

поддержал Арсений Яценюк, очевидно, небеспочвенно полагая, что если Юлию Владимировну 

«завернут», ему самому можно будет баллотироваться на пост президента. Несколько 

неожиданно вставил своих «пять копеек» бывший узник Менской колонии Юрий Луценко, 

который неожиданно «ввинтил» в четверку топ-лидеров оппозиции Петра Порошенко. Говоря о 

переговорах между оппозиционерами, Юрий Витальевич ненароком отметил, что согласование 

кандидата в президенты на выборах 2015 года должно проводиться с учетом мнений 

Тимошенко и Порошенко. «Последний действует как оппозиционный политик, а его 

президентский рейтинг сопоставим с рейтингом лидера «Свободы» Олега Тягнибока – 4-5%», - 

заявил экс-министр в интервью одному из изданий, приехав во Львов для участия в конгрессе. 

С какого социологического исследования Луценко взял эти «4-5%» - не ясно. Тем более, 
тяжело как-то адекватно сопоставлять рейтинги этих двух политиков, учитывая тот факт, что на 

парламентских выборах 2012 года «Свобода» набрала более 10 процентов голосов избирателей 

по всей стране. Если исходить из логики Луценко, то получается, что Олег Ярославович чуть ли 

не тянет рейтинги националистов вниз, а без Тягнибока «Свобода» на парламентских выборах 

набрала были бы процентов эдак 15… 

Чем же объясняется такое неожиданное возведение Порошенко на уровень Тимошенко, 

Яценюка, Кличко и Тягнибока? Тесное общение между Порошенко и Луценко началось сразу 

же после освобождения Юрия Витальевича из тюрьмы 7 апреля. Уже через два дня экс-

заключенный вместе с женой Петра Порошенко – Мариной – крестил дочь нардепа-

«порошенковца» Юрия Стеця. В июне Юрий Луценко и Петр Порошенко уже выступали с 

одной трибуны в Виннице во время открытия нового мультимедийоного шоу фонтана Roshen. 

В СМИ появлялась информация о том, что Порошенко якобы финансирует проект 
Луценко «Третья украинская республика», однако Луценко эту информацию всячески отрицал. 

Тем не менее, как сообщали «Комментариям» источники в «Батькивщине», Луценко якобы 

являлся одним из главных лоббистов в оппозиции кандидатуры Порошенко на пост мэра Киева. 
В частности, он активно продвигал идею единого кандидата, которого должны были выдвинуть 

18 мая. В результате, выборы не состоялись. И Луценко, судя по всему, переключился на 

другую задачу: поднятия реноме Петра Порошенко до уровня четверки Кличко-Тягнибок-

Яценюк-Тимошенко. 

Стоит отметить, что в последний раз Петр Алексеевич мог называться топ-политиком 

еще в 2005 году, когда занимал пост секретаря СНБО с огромными полномочиями. После 
падения в том же году, в его карьере наблюдались определенные взлеты: в правительстве 

Тимошенко Порошенко являлся министром иностранных дел, а в правительстве Азарова 

занимал пост министра экономики. Однако это был не тот уровень, на который, очевидно, 

рассчитывал Порошенко. Если бы он все-таки стал мэром Киева – весной и в начале лета велась 
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активная кампания в СМИ по продвижению «хозяйственника» Порошенко, то речь шла бы о 

том, что он вошел в плеяду главных политиков страны автоматически. А так Петру 

Алексеевичу, в очередной раз пролетевшему мимо политического мейнстрима, приходится с 

помощью Луценко тонко намекать оппозиционерам о своих амбициях. И о том, что без него 

оппозиция на президентских выборах 2015 года не обойдется… 

http://comments.ua/politics/420415-poroshenko-stanet-prezidentom-tretey.html 

Фірма нардепа отримала мільйон на оздоровлення ветеранів  

Відомості-UA.com 

Департамент соціального захисту населення Запорізької облдержадміністрації 7 серпня 

за результатами тендеру уклав угоду з ПП «Курорти Приазов’я» на послуги з оздоровлення 

ветеранів війни, праці, інвалідів і дітей війни загальною вартістю 1,04 млн. грн. Про це 

повідомляють «Наші гроші» з посиланням на «Вісник державних закупівель». 

Загалом замовили 241 путівку. 

Фірму «Курорти Приазов’я» заснував у 2001 р. Олександр Пономарьов, народний 

депутат, який обрався до Верховної Ради по бердянському мажоритарному округу №78 як 

безпартійний самовисуванець, однак наразі є членом фракції Партії регіонів. 

Наприкінці минулого року фірму переоформили на низку фізосіб, серед яких Валерій 

Сергійович Пономарьов та Олена Добича. Остання, згідно з останніми даними SMIDA, володіє 
10,22% акцій ПрАТ «Бердянський райагропромпостач», головою правління якого Олександр 

Пономарьов був до свого обрання народним депутатом. 

Під загальною назвою «Курортів Приазов’я» об’єднані санаторій «Нафтохімік України», 

база відпочинку «Бригантина», дитячий оздоровчий табір «Факел», санаторій «Арктика» та база 

відпочинку «Прибой». 

http://vidomosti-ua.com/ukraine/73702 

Блоги 

Олександр Доній : «День Незалежності-в окрузі»  

корреспондент.net 

Їду відзначати День Незалежності до свого Коломийсько-Городенківського виборчого 

округу(Івано-Франківщина).  

Тож, для тих, хто захоче побачитися та поспілкуватися, повідомляю свій графік: 

24 серпня зранку та до обіду буду в м.Коломиї. 

24 серпня в обід- переїду до села Тишківці на Городенківщині.  

Там відкривається будинок культури.  

Хто не знає, так це село є родовим гніздом родини Шухевичів.  

До речі, на першому поверсі є і музей Романа Шухевича.  

Я писав депутатське звернення Івано-Франківській обласній Раді щодо його 

дофінансування, але відповідь прийшла якась незрозуміла.  

Очевидно, в Івано-Франківської обласної Ради поки що якісь інші приорітети(хоча і 
дивно, адже більшість там складають опозиційні партії). 

25 серпня буду в м.Городенці. Туди Мистецьке Об'єднання "Остання Барикада" 

спеціально везе музичний гурт для участі в концерті. 

26 серпня (ранок-обід) планую бути в с.Рунгури на Коломийщині. 

Вітаю всіх з Днем Незалежності ! 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/olesdoniy/a116222 
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Телебачення і радіомовлення 

Президентские выборы: Кличко думает баллотироваться, а "Батьківщина" 

выдвигает Тимошенко  

Интер, Подробности 

Десятый всемирный конгресс украинцев во Львове. Среди участников - лидеры 

оппозиции: Кличко, Яценюк, Тягнибок. От них ждали ответов на вопросы - быть ли единому 

кандидату от оппозиции на президентских выборах 2015 года? Или каждый будет вести 

самостоятельную игру? Сенсации не получилось. Политики отвечали сдержанно и 

предсказуемо. Лидер партии УДАР Виталий Кличко заявил, что ответственно рассматривает 
возможность баллотироваться на пост президента. Окончательное же решение примет после 
консультаций с обществом. Его соратники по оппозиции были еще лаконичнее. Говорили о 

целях и способах их достижения. 

Арсений ЯЦЕНЮК, лидер ВО "Батьківщина": Об'єднана опозиція "Батьківщина" ще 

півроку тому висунула кандидатом в президенти Юлію Володимирівну Тимошенко. Ми будем 

разом боротися за нашу спільну перемогу. 

Юрий ЛУЦЕНКО, лидер общественной инициативы "Третья Украинская Республика":  

Перше - внутрішня домовленість опозиції, чому я буду сприяти, скільки можу. І друге - 

проведення "праймеріз". Тобто, змагань команд, я підкреслюю - команд, не лідерів, а команд з 
конкретними програмами дій. 

Оппозиция начала готовиться к президентским выборам, - политологи 

Украинские политологи, казалось бы, в преждевременной политической активности 

лидеров оппозиции усматривают продуманные шаги и, собственно, начало предвыборной 

кампании 2015 года. А вот какой она будет, мнения экспертов здесь расходятся. 

Александр ПАЛИЙ, политолог: На мою думку, опозиції не потрібно домовлятися щодо 

єдиного кандидата в нинішніх умовах. Не можна намагатися виліпити те, чого в суспільній 

свідомості поки що не існує. 

Сергей ТАРАН, политолог: Без єдиного кандидата опозиція ніколи не виграє. В першу 

чергу, це буде дуже поганий посил для виборців, які готові голосувати за опозиціонерів. 

Вадим КАРАСЕВ, политолог:  Каждый будет думать о своих шансах, каждая партия 

будет думать о своих перспективах. Причем не только на победу в 2015-м году, на 

президентских выборах. Но и о будущих выборах, парламентских выборах, в 2017-м году. 

Разговоры-разговоры стихнут скоро. 

Лутковская рассказала о необходимости подключить Раду для переезда 
Тимошенко в Германию  
5 канал, Время новостей 

Украинский омбудсмен Валерия Лутковская завила в эфире 5 канала, что для лечения 

экс-премьера Юлии Тимошенко необходим международный договор, который должен 

ратифицировать парламент. 

"На сегодня каких-либо оснований для передачи осужденного, который хочет получить 

лечение в иностранном государстве, нет", - цитирует "Украинская правда". 

По ее мнению, тобы передать любое лицо для получения лечения на территорию другого 

государства, нужен соответствующий международный договор: 

"Поскольку он будет касаться прав и свобод человека, согласно нашему закону о 

международных договорах, должен быть ратифицированный парламентом", - подчеркнула 

Омбудсмен, добавив, что ее удивляют каждый раз обращения к президенту страны по этому 

вопросу. 
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Она также добавила, что любое международное соглашение не может касаться одного 

человека. 

Валерия ЛУТКОВСКАЯ: Соответственно, это должно быть соглашение, которое должно 

касаться каждого лица, который осужден на территории Украины, является гражданином 

Украины, но хотел бы получать лечение в другом государстве, которое на это согласится", - 

сказала она и резюмировала обещанием следить, чтобы такое соглашение в случае его принятия 

реализовывалось без дискриминации». 

5 августа исполнилось ровно два года со дня ареста Юлии Тимошенко. То есть с учетом 

семилетнего срока, ей осталось быть за решеткой еще 5 лет. Если, конечно, ее не осудят по 

остальным делам, которые сейчас расследуются (соответственно, увеличив срок) либо не 

выпустят из тюрьмы досрочно для лечения за границей. 

Последний вариант активно обсуждается уже несколько месяцев, но пока никто точно не 

может сказать, случится ли это. По одним данным, она может быть отправлена на лечение этой 

осенью до саммита в Вильнюсе, по другим данным — ее не отправят вовсе. 

На свято Незалежності українці відпочиватимуть  

УТ-1, Підсумки дня 

І насамкінець - про три вихідні. 

На свято Незалежності українці відпочиватимуть 24-го, 25-го і 26-го серпня. Цього року 

святковий день припадає на суботу, тож, за урядовим розпорядженням, понеділок буде 

неробочим. До праці ж більшість людей стане у вівторок, 27-го серпня. 

У Тернополі - день жалоби: місто прощається із загиблими в аварії на 

Хмельниччині 

Місто прощається з підприємцями та водієм, які напередодні потрапили в аварію в 

Хмельницькій області. Трьох із них поховали сьогодні. Водій вантажівки, що врізалася в 

мікроавтобус із підприємцями, й досі непритомний. Лікарі оцінюють його стан як важкий. Тим 

часом, у тернопільській мерії та обласній раді вже визначилися із сумами грошової підтримки 

родинам загиблих. 

Василь МАЙКА, начальник обласного управління з питань цивільного захисту 

населення: - Було прийнято рішення одноголосно щодо виділення з обласного резервного 

фонду по 10 тисяч сім'ям потерпілих. Тобто 90 тисяч буде перераховано на рахунок міської 
ради, які будуть адресно через Ощадбанк доставлені та отримані спадкоємцями загиблої 
людини. 

Україна претендуватиме на проведення зимової Олімпіади 22-го року 

Уже в листопаді Київ подасть у МОК заявку на проведення ігор, заявив на засіданні 
оргкомітету з підготовки спортивних змагань віце-прем'єр Олександр Вілкул. Поміж наших 

конкурентів - Казахстан, Норвегія, Швеція та Словаччина. Якщо Україна здобуде право 

приймати Олімпіаду-2022, то почне готуватися до неї вже за два роки. Місцем змагань може 

стати карпатський регіон. Зараз його досліджують фахівці, плануючи спортивну 

інфраструктуру Львівщини та Закарпаття. 

Олександр ВІЛКУЛ, віце-прем'єр-міністр України: До конца сентября эксперты 

представят все свои рекомендации. В предТЭО входят общая концепция игр, включая 

расположение спортивных объектов. Это снежная зона в Тисовце, горнолыжная арена в 

Воловце, Ледовая арена во Львове. Самым эффективным является финансирование объектов 

механизмом государственно-частного партнерство. Как можно больше должно быть частных, 

денег инвесторов. 

Колесніченко публічно проявив неповагу до Януковича, - політолог  
Телеканал новин "24" 
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Політолог Володимир Фесенко вважає, що законопроект нардепа від Партії регіонів 

Вадима Колесніченка – є викликом Президенту Віктору Януковичу. 

"Президент може сам змінити курс, а не через депутата Колесніченка. Поки Янукович не 

відмовився від європейської інтеграції. Але коли простий депутат пропрезидентської фракції 
пропонує скасувати президентський указ та інші законодавчі акти - це викликає питання", - 

сказав він. 

На думку експерта, така вказівка надійшла з Росії. 

"Певне, російські друзі сказали: "Настав час відверто діяти". Ті і послухалися. Поки ми 

почули Царьова та Колесніченка. Але не виключено, що восени можуть з'явитися ще декілька 
"регіоналів", які так само діятимуть. Що з такими робити - питання до них. Якщо вони не 

поділяють офіційну позицію своєї партії, її почесного лідера, то самі мають вийти із Партії 
регіонів. Однак в ситуації із Царьовим можливе й виключення", - зазначив він. 

Фесенко припустив, що у Партії регіонів формується проросійська група. 

"Те, що до Президента публічно проявляється неповага, є викликом для його партії. Це 

розділення інтересів та позицій. Цікаво буде, як реагуватиме керівництво фракції. Від 

Януковича не варто очікувати реакції, бо статус не той. Він не вступатиме у полеміку із 
депутатом", - зауважив він. 

На думку Фесенка, курс зовнішньої політики України зміниться тільки тоді, якщо не 

буде підписана Угода з Євросоюзом. 

Сланцевий газ: заборона видобутку – догоджання Кремлю?  

Радіо Свобода, Свобода сьогодні 

Прем'єр-міністр Микола Азаров назвав політичним рішення Івано-Франківської обласної 
ради, яка не підтримала проект угоди з американською компанією Chevron про видобуток 

сланцевого газу на Прикарпатті. А міністр енергетики Едуард Ставицький допускає, що проект 
такої угоди вдасться провести через Верховну Раду замість івано-франківських депутатів. 

Натомість енергетичний експерт Богдан Соколовський у коментарі Радіо Свобода звинуватив 

українську владу у непереконливих діях із відстоювання розробки сланцевих родовищ в 

Україні. 

Івано-Франківська облрада за абсолютно надуманими причинами заблокувала ініціативу 

зі зміцнення енергетичної незалежності України. Таким чином глава уряду Микола Азаров 

оцінив рішення депутатів Івано-Франківської облради, котрі не дали згоду на видобуток 

сланцевого газу на Прикарпатті американською компанією Chevron і українським 

підприємством «Надра Олеська». 

А міністр енергетики та вугільної промисловості Едуард Ставицький не виключив, що 

проект угоди із Chevron може бути погоджений Верховною Радою замість Івано-Франківської 
обласної ради. 

«Користь від втілення проекту матиме і Україна в цілому, й Івано-Франківська область 

зокрема» 

Також міністр енергетики переконував, що користь від втілення такого проекту матиме і 
Україна в цілому, і Івано-Франківська область зокрема. За словами Ставицького, щорічно це 

дасть Прикарпаттю сотні мільйонів гривень додаткових надходжень до бюджету області. 

 «У доповнення до сплати податків, передбачених законодавством, інвестор буде 

передавати державі до 40% загального обсягу прибуткової продукції. Український уряд готовий 

піти на рішення стосовно пропозиції депутатів обласної ради і залишити у вашому 

розпорядженні 10 % від загального обсягу прибуткової продукції. Такого положення немає в 

жодній з укладених угод про розподіл продукції», – запевняв депутатів на сесії Івано-

Франківської облради Едуард Ставицький. 
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А представник міністерства екології і природних ресурсів Анатолій Ігнащенко 

повідомив, що компанія Chevron готова виділити 10 мільйонів доларів на незалежний 

моніторинг. Хто виконуватиме такий моніторинг, визначать в результаті тендеру. 

Зі свого боку, більшість депутатів Івано-Франківської облради наполягає на тому, що до 

проекту угоди із Chevron варто внести зміни. Ще до початку голосування представники фракцій 

від «Батьківщини» і ВО «Свобода» в обласній раді заявили, що запропоновану урядом угоду не 

схвалять, бо не можуть «ризикувати здоров’ям дітей та онуків». 

«На тих, хто виступає проти видобутку сланцевого газу, вішають ярлики «агентів Путіна 

та Кремля» 

А голова комітету Верховної Ради з питань екологічної політики, «свободівка» Ірина 

Сех назвала міфом і окозамилюванням запевнення про енергетичну незалежність України після 

освоєння родовищ сланцевого газу. 

«Сьогодні в інформаційному просторі штучно нав’язується теза про енергетичну 

незалежність, яка, нібито, буде негайно досягнута після освоєння сланцевих родовищ. При 

цьому на органи місцевого самоврядування, територіальні громади, фахівців-екологів, 

правників, експертів, громадськість, які виступають проти видобутку сланцевого газу, з подачі 
чинної влади вішають ярлики «агентів Путіна та Кремля». 

На думку народного депутата, проект із видобутку сланцевого газу «просувається з 
використанням корупційних схем»,і є «спробою перерозподілу власності». 

Натомість Едуард Ставицький назвав розмови про корупцію стосовно компанії такого 

рівня як Chevron маніпуляціями. Він повідомив, що українське підприємство «Надра Олеська» 

входить до компанії «Надра України», яка на 100 % належить державі. 

Треба очікувати тепер такого самого рішення у Львові – експерт 

Видобуток сланцевого газу для України важливий, але депутатів Івано-Франківської 
облради не можна вважати противниками незалежності держави, зазначив Радіо Свобода 

експерт із енергетичних питань Богдан Соколовський. За його словами, і центральна, і місцева 
влада не знайшли аргументів, які задовольнили б обласних депутатів. 

«Такий важливий проект, яким є видобуток, насамперед георозвідка сланцевого газу – це 

дуже важливо і потрібно для України, але треба працювати. Не можна так, спустивши руки, як 

влада робила до цих пір. Аргументів вони не мали. Влада не працювала і не зробила ніяких 

висновків з тієї угоди, яку вони підписали з Shell. Думали, що отак «на авось» пройде і з 
Chevron на Заході України. А на Заході України так не буває. І треба очікувати тепер такого 

самого рішення у Львові. Тому що влада працювала на Львівщині так само, як на Франківщині 
– ніяк», – вважає Богдан Соколовський. 

Івано-Франківські експерти прогнозують, що знову до теми сланцевого газу на 

Прикарпатті повернуться у вересні. 

Сергій Соболєв: «П’ята колона Росії почала вистрілювати з усіх сторін»  

Радіо Свобода, Ваша Свобода  

Гості «Вашої Свободи»: Сергій Соболєв, заступник голови партії «Батьківщина»; 

Микола Оніщук, екс-міністр юстиції (телефоном). 

Інна Кузнецова: Народний депутат України від Партії регіонів Вадим Колесніченко 

зареєстрував учора у Верховній Раді законопроект про внесення змін до законодавства України 

щодо зовнішньополітичного курсу України. 

Пропонується, зокрема, скасувати низку положень законів України про засади 

внутрішньої і зовнішньої політики, про основи національної безпеки України, а також указ 
президента України про затвердження стратегії інтеграції України у ЄС і деякі євроінтеграційні 
розпорядження Кабінету міністрів. 

От у такий літній спокій нібито депутати реєструють законопроекти такого, м’яко 

кажучи, цікавого штибу. З цим це пов’язане, пане Соболєв?  
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Сергій Соболєв: Думаю, що це пов’язано з істерикою, яка розпочалася у російському 

істеблішменті, тому п’ята колона Росії почала вистрілювати з усіх сторін. 

Але мене тут дивує інше. Ви ж недарма сказали, що Колесніченко є членом Партії 
регіонів. Більше того, навіть входить у керівний орган фракції Партії регіонів. Так це позиція 

Партії регіонів? Це все більше і більше нагадує ситуацію, коли в одній голові різні думки. Це 

вже називається якось по-іншому. І медики повинні давати кваліфікацію цьому. 

Бо, зверніть увагу, остання так звана сесія Київської міськради – у повному складі 
регіонали голосують за призначення позачергових термінових виборів Київського міського 

голови і Київської міської ради! А в цей час фракція Партії регіонів не голосує за це у 

парламенті. Фракція Партії регіонів і їхній лідер Янукович заявляють про те, що ми йдемо в 

Європу, а член фракції Партії регіонів заявляє, що треба скасувати навіть згадку про 

євроінтеграцію. 

А взагалі, на мій погляд, абсурд повний. Бо про що ми сперечаємося? Якщо ми 

сперечаємося про ключові економічні тези, то ключова економічна теза повинна бути – зона 

вільної торгівлі. З ким у нас є зона вільної торгівлі, з ким її немає. Ми хочемо підписати угоду 

про зону вільної торгівлі з ЄС. 

– А Вадим Колесніченко хоче з Митним союзом. 

Сергій Соболєв: На жаль, це ж не зона вільної торгівлі. 

– Так, зовсім. 

Сергій Соболєв: На жаль, це зовсім інше. Це наддержавне утворення, яке буде 

викачувати, як пилосос, гроші з України, фактично українські підприємства поставить на 

коліна. Це фактично буде диктат відсталих технологій і всього іншого. 

Якщо ми ведемо мову про зону вільної торгівлі з Російською Федерацією – двома 

руками «за». Якщо ведемо мову про зону вільної торгівлі зі США, з ЄС – дома руками «за». 

– Ми запитували в іншого заступника голови фракції Партії регіонів Михайла Чечетова, 
наскільки це дійсно відповідає позиції фракції, чи це – окрема позиція народного депутата-

мажоритарника? Ось що сказав пан Чечетов: 

Михайло Чечетов: Це його особиста позиція. Фракція буде ухвалювати політичне 

рішення. І, скоріш за все, фракція не підтримає. З точки зору політичного рішення, то це 

зрозуміло – можна підтримати, можна не підтримати, але, скоріш за все, не підтримає. 

Але ось юридично його позиція бездоганна, до неї не придерешся, тому що він апелює 
до народу. Він говорить: давайте перш ніж приймати доленосне, стратегічне рішення, куди йти 

– до ЄС чи до Митного союзу, – не у парламенту запитаємо, а парламент висловив свою волю 

через закон, а напряму у народу. 

– Пане Оніщук, наскільки бездоганною є юридична позиція пана Колесніченка, як це 

сказав пан Чечетов? 

Микола Оніщук: Я думаю, що тут не варто робити якихось розлогих коментарів. 

Зрештою, він володіє, за Конституцією, правом законодавчої ініціативи і, дійсно, має право 

зареєструвати будь-який законопроект, у тому числі того змісту, про який щойно йшлося. 

Хоча, зауважу, і пан Соболєв може це підтвердити, якщо політично значущий 

законопроект вноситься і підтримується фракцією, то зазвичай його підписує керівник фракції. 
Виходячи з того, що цього не відбулося, можна довіряти словам Чечетова про те, що фракція, 

швидше за все, не підтримає цей законопроект, хоча б з тієї точки зору, що поступ до 

асоційованого членства України у ЄС складає сутність української політики фактично останні 
10 років. 

І президентське рішення, парламентське рішення, урядові рішення за ці 10 років – це 

величезний обсяг законопроектної, нормопроектної та й, власне, практичної діяльності, який 

перекреслити однією законодавчою ініціативою народного депутата, видавалося, просто 

безглуздо. А я вже не кажу про інші аспекти цієї проблеми. 

Швидше за все, але це лише моє припущення, внесення цього законопроекту було 

однією з умов зараз теми перемир’я у «торговій війні» з Україною з тим, щоб тема Митного 
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союзу стала предметом публічного обговорення у парламенті. Я саме так розцінюю цю 

законопроектну ініціативу народного депутата Колесніченка. 

– Пане Соболєв, наскільки те, про що сказав пан Оніщук, може стати з 1-6 вересня, коли 

почнеться робота сесії? Наскільки це швидко може дійти до зали парламенту? 

Сергій Соболєв: Якщо це не позиція Партії регіонів, тоді це 30 голосів комуністів плюс 

Колесніченко. Якщо це позиція Партії регіонів, тоді взагалі все, чим займався президент 

Янукович останні роки – шлях або в нікуди, або ж він просто брехав і виборцям, і своєму 

оточенню. 

Щодо юридичної бездоганності. А в чому юридична бездоганність цього документа? 

Геніальність, виявляється, у тому, щоб викреслити слово «Європа» чи «європейська 

інтеграція»? Тому, я думаю, тут про юридичну досконалість ніяк не йде мова, бо я такого 

недосконалого юридичного документу давно не бачив. 

Якщо ж це громадяни визначають, то при чому тут тоді це законодавча ініціатива? Тоді 
нехай виходить з іншою законодавчою ініціативою – стосовно референдуму. 

Якщо це просто викреслити із закону про ключові напрямки зовнішньої політики будь-

яку згадку про те, що, виявляється, є євроінтеграційний напрямок? Тоді це безглуздість повна. 

Я не бачу тут ніякого абсолютно інтересу. 

– У мене зараз на столі лежить текст самого законопроекту. Там жодного слова немає 
про референдум. 

Сергій Соболєв: Без сумніву! 

– Про референдум йдеться у пояснювальній записці до законопроекту. Там дійсно це є. 

Сергій Соболєв: Та нічого тут немає: ні політики, ні економіки. Нічого. Це просто 

відпрацювання, на мій погляд, 30 срібників, які, на жаль, на сьогоднішній день відпрацьовує не 

лише пан Колесніченко, а й багато хто інший, хто там є українці, навчалися в українських 

школах, а сьогодні в силу різних речей попали в Російську Федерацію. 

– Про цих українців ми поговоримо трошки згодом. 

Наразі пропоную послухати точку зору самого Вадима Колесніченка, народного 

депутата України. 

Вадим Колесніченко: Я не вважаю, що ми маємо можливість, як представники влади, 

особисто вирішувати зовнішньополітичний вектор держави. А це має робити народ України на 

референдумі. Це по-перше. 

По-друге, я вважаю, що у зв’язку з тим, що в суспільстві немає дискусії з питань 

зовнішньополітичного розвитку країни, немає достатньо інформації, ми тримаємо суспільство в 

темряві. Цей шлях має обрати для себе сама країна. 

– Пане Оніщук, стосовно референдуму – наскільки це реально? Тоді, очевидно, треба ще 

один законопроект про ініціативу референдуму. І що саме може бути? Як швидко? До 

Вільнюського саміту можуть бути розмови про це? 

Микола Оніщук: Насамперед хотів би трошки поправити пана Колесніченка. Верховна 
Рада, тобто український парламент, і є українським народом, оскільки лише парламенту 

делеговане право ухвалювати закони. Це перше. І друге, до речі, Конституція визначає, що 

визначати засади зовнішньої політики у тому числі, вектори цієї політики надане саме 
українському парламенту. І цей порядок передбачений Конституцією. І третє. Звісна річ, що 

чинний закон про всеукраїнський референдум дозволяє провести референдум , у тому числі і з 
питання, яке щойно було озвучене. 

Але Ви абсолютно праві, що закон передбачає відповідну процедуру, починаючи зі 
створення ініціативних груп і таке інше, прийняття рішення, експертування тих питань, які 
виносять на референдум. І все це, проведення референдуму, очевидно, за моїми 

передбаченнями, зайняло б, якби дійсно це питання було у порядку денному, не менше ніж 

півроку. Як ми добре розуміємо, до саміту залишилося менше трьох місяців. 
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Тому (я ще раз наголошую!) йдеться лише про те, щоб тема Митного союзу прозвучала 

ще раз, прозвучала на політичному рівні. Колись говорили: немає лиха без добра. І я думаю, що 

суспільна реакція на цю ініціативу зайвий раз доведе, що альтернативи європейському 

прагненню українського народу, євроінтеграційних наших устремлінь немає і не буде. 

– Тема референдуму, як щойно говорив в ефірі пан Оніщук, довготривала ідея, але вона 

витає у повітрі на київських пагорбах. 

Сьогодні лідер комуністів Петро Симоненко проводить прес-конференцію на тему 

референдуму, що це потрібно, аби позбутися олігархічних настроїв у суспільстві. 

Наскільки це реально? Пан Оніщук вже сказав, що ні. А як Ви вважаєте, пане Соболєв? 

Сергій Соболєв: Я взагалі не розумію предмету обговорення, бо в законопроекті, який 

ми обговорюємо зараз, взагалі немає ні слова про референдум. Там лише: виключити, 

виключити, виключити слова «ЄС» або «європейська інтеграція». Крапка. Тому яке там 

звернення до людей? До яких людей? До кого буде звертатися Колесніченко, коли вносить 

такий законопроект? 

Те, що Симоненко хоче десь там боротися з олігархами, я думаю, що це не секрет, що дві 
найбільш олігархічні держави – це Російська Федерація і Україна. Тобто, якщо вони 

об’єднаються в обіймах Митного союзу, хтось буде боротися з олігархами? А, може, 
Симоненко якраз і хоче того, щоб олігархат тут далі розповсюджувався, у нас тут був 

інтернаціонал не комуністів, а олігархів усього світу. Тому, знаєте, це, по меншій мірі, не 

серйозно і не солідно. 

На сьогоднішній день я хотів би нагадати, що і цей склад парламенту, і попередній склад 

парламенту, який обирався громадянами України, чітко визначився майже у 400 голосів: 

європейський вектор – це є єдиний вектор для нашого розвитку. Але це політична ситуація. 

Якщо брати економіку, я повертаюся ще раз, питання йде лише про одне. Ми ж 

підписуємо з ЄС зону вільної торгівлі. Це можливість вільного доступу капіталів, послуг, 
технологій, вільного пересування громадян, вільного доступу до робочого місця. Це є ключове. 

Така сама, на жаль, угода у нас була підписана з Російською Федерацією і з країнами 

СНД. Але вона не діє. Причому не діє майже 15-й рік. Ну, перепідписав прем’єр-міністр Азаров 

таку угоду в 2011 році, рівно два роки назад, у Санкт-Петербурзі – знову вона не діє. Тому тут 
ситуація, можливо, у чомусь іншому. 

А якщо вести мову про цифри, я думаю, що вони є найбільш красномовними. У рамках 

Митного союзу трьох країн: Білорусі, Казахстану, Росії – Росія має свій інтерес лише на 6%. З 

ЄС – 58% торговельного обороту Російської Федерації. Про що ми ведемо мову? Росія для себе 

визначила… 

– Я маю теж деякі цифри. Ці цифри взяті мною з газети «Вєсті», де опубліковане 

сьогодні інтерв’ю радника президента Росії з євразійської економічної співпраці Сергія 

Глазьєва. Людини, не чужої для Вас. Розкажемо радіослухачам, що Сергій Глазьєв учився з 
паном Соболєвим в одному класі. 

Як, до речі, стосунки? Ви йому не радили, що не варто, можливо, втручатися? 

Сергій Соболєв: Ми не є близькими друзями, які спілкуються в такому режимі. Але 

завжди мене це дивує. Знаєте, людина закінчила єдину українську школу в Запоріжжі. Тепер 

чомусь Україна для нього стала об’єктом для знущання. 

Я от уявляю собі ситуацію: якби ваші батьки жили в якійсь країні, а ви робили усе 

можливе, щоб розірвати економічні стосунки з цією країною, щоб Україна, наприклад, не могла 

продавати, як це завжди було за всіх часів, українське м’ясо, українське молоко, українську 

сталь, українські цукерки і все інше. І от ви є вихідцем з України і робите все для того, щоб 

якомога гірше жилося в Україні. 

Тому тут треба розібратися у своїх відносинах всередині родини. Цього вже буде 

достатньо. 

А ці цифри? Найкраща цифра і найкращий показник – це середня зарплата, середня 

тривалість життя… 
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– Добре. Але ці цифри, які тут опубліковані, то у випадку неприєднання до Митного 

союзу для України така купа мінусів і так далі. Цифри, надані адміністрацією Російської 
Федерації. Зрозуміло, що якийсь інтерес у цьому є. 

Чому опозиція не друкує цифр вигоди від угоди про асоціацію, від підписання угоди про 

вільну торгівлю з ЄС? 

Сергій Соболєв: Бо кожен факт вашого життя – взяти обладнання, яке у вас є, 
відеоапаратура, мікрофони, якщо порівняєте із зарплатою, стандартами соціальними, з усім 

абсолютно, – то ви ж розумієте, що це є найкраща агітація. Де передові технології? Де є 
найкращі технології, які є у світі? Це США, ЄС, Японія, а зараз ще Південна Корея. 

Ви знаєте хоч якісь передові технології, які є у Вас на столі, які вироблялися б у 

Казахстані, Білорусі чи в Російській Федерації? 

– У мене на столі немає. 

Сергій Соболєв: Не знаєте Ви таких. 

– Але у Вашому рідному Запоріжжі завод «Криворіжсталь» зараз мусить зупиняти 

виробництво через те, що те, що він випускає, частково орієнтовано на Російську Федерацію. 

Сергій Соболєв: Вибачте, але мені це вже нагадує блокаду. А коли фашистсько-німецькі 
загарбники захопили територію України, то що, це теж є варіант для співвідношення і для 

співіснування? Чи ми ведемо мову про економічний інтерес, чи ведемо мову про блокаду? Бо 

була ленінградська блокада під час Другої світової війни. І чим це закінчилося? Ми знаємо. 

Поразкою фашистів. Отим самим закінчиться будь-яка політика, яка є політикою диктату і 
блокади. 

Я думаю, що ніякої блокади не витримає жодне підприємство Російської Федерації у 

першу чергу, не витримає ринок Російської Федерації. Бо я ще раз кажу, що 58% 

зовнішньоторговельного обороту Російської Федерації – це ЄС, а лише 6% – це Казахстан і 
Білорусь. Куди продає і що купує Російська Федерація? Про що ми взагалі говоримо? 

Та наше завдання, України і Російської Федерації, – це прагнути зони вільної торгівлі з 
ЄС, щоб ми мали можливість до технологій мати доступ, до всього іншого, до капіталів, якщо 

хочете, щоб наші люди брали кредити і наші підприємці брали кредити не під 20% і більше 

відсотків, а щоб брали такі кредити, як беруть, наприклад, у європейських країнах – під 3-4%, 

кредити, які беруть під іпотечне будівництво в США – під 2%. Тобто, це є найкраща агітація. 

А цифри, які беруть зі стелі і кажуть: у вас раптом щось з’явиться! Ну, ми чули про так 

звану «харківську угоду» – у вас зразу впадуть ціни на газ. Тільки ми щодня беремо платіжки і 
бачимо, як падають ціни на газ. Підприємства бачать, як падає ціна на газ, на електроенергію. 

Що сталося? 

На мій погляд, це шлях у нікуди, коли ми пробуємо заморозити технології, передові 
зразки техніки і всього іншого. Нам треба разом рухатися до зони вільної торгівлі, до чого 

рухається весь світ. На жаль, нас зараз штовхають від зони вільної торгівлі у замкнуте гетто, де 

буде фактично процвітати корупція, хабарництво, де олігархи будуть «правити бал». Я цього не 

хочу. 

– Як каже Ваш однокласник Сергій Глазьєв, «Євразійська економічна комісія вивчає 
питання про припинення вільної торгівлі з Україною». 

Сергій Соболєв: Це ще зайве підтвердження, що тут немає ніякої економіки. Ну, от який 

економічний глузд є у припиненні вільної торгівлі з будь-якою країною? Це означає, що, на 

жаль, тут є тиск політики. До чого це дійшло у Російській Федерації? Ми бачимо що, навіть 

маючи газ і нафту, ця країна зараз переживає стагнацію: падіння економічного виробництва, ми 

бачимо, що відбувається з ВВП Російської Федерації, які прогнози на наступний рік дають 

світові організації Російській Федерації. 

Ну, ще будуть займатися блокадою – вдарить це перш за все по громадянах Російської 
Федерації. Навряд чи це вдарить по 10 родинах найбагатших людей Російської Федерації. У них 

усе добре. Вони вже давно всі свої капітали повивозили в ЄС, у США. 

– Маємо запитання радіослухача. 
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Слухачка: Пане Соболєв, що змусить нарешті примусити владу переглянути розмір 

споживчого кошика: вступ до ЄС чи Митного союзу? 

Сергій Соболєв: Ви ж уявляєте собі, що собою складає кошик у Митному союзі, і Ви 

уявляєте собі стандарти ЄС. Тому, я думаю, тут однозначна відповідь є. Бо зарплата, соціальні 
гарантії, медичне обслуговування, освіта і все інше – це є ті стандарти, за якими сьогодні 
ганяються всі. І тому, я думаю, що всім абсолютно очевидно, що набагато краще орієнтуватися 

на ті країни, де ці стандарти є чіткі, прозорі і гарантовані. 

Тому я думаю, що відповідь очевидна, що при зоні вільної торгівлі наш громадянин 

отримає набагато більше, бо від цього отримають наші підприємства, підприємці і в кінцевому 

варіанті вчитель, лікар і будь-хто, хто отримує зарплату з бюджету. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухач: Пане Соболєв, мені відомо, що Ви – знавець міжнародного закулісся. Пан 

Симоненко зі своєю партією тяжіє до Росії, тамтешньої Компартії. А тамтешня Компартія 

постійно владою відпихається від владного корита. Як це можна пояснити? 

Сергій Соболєв: Зв’язки, які є на сьогоднішній день у комуністів, то це не головне і не 

ключове. Я думаю, що ключовий – це принцип, який далі буде застосовуватися у відносинах, і 
ті ключові економічні, політичні свободи, які будуть існувати в країні. 

Тому я думаю, що в даному випадку абсолютно чітко зрозуміло, що інтерес Компартії не 
є у боротьбі з олігархами, з корупцією. БО, зверніть увагу, всі антикорупційні закони, які 
вимагав ЄС, бо вони без таких стандартів навіть розмовляти з нами не хочуть, декларація 

доходів, видатків чиновників, то за жоден із цих законів Компартія не голосувала. Хоча до чого 

тут політика? Це є боротьба з корупцією. Тому тут зовсім інша мета. 

– Коли нам розказують про переваги Митного союзу і про те, що в Європі на нас ніхто 

не чекає, кажуть: ви прагнете євроінтеграції, а насправді мрієте про замок, а ви прокинетеся у 

цьому замку, але у ролі прибиральниці.   

Сергій Соболєв: Я дивуюся завжди: а де переваги Митного союзу? Чому Казахстан, за 
підсумками першого ж року існування у Митному союзі, зрозумів, що вони втратили мільярди 

доларів від єдиного митного простору? Чому Білорусь і Казахстан зрозуміли, що вони втратили 

від підняття цін на товари першої необхідності? 

Казахстан, який був готовий до вступу у СОТ і привів своє законодавство повністю до 

норм СОТ при вступі в Митний союз, змушений був підняти всі акцизні, митні, інші збори від 

10% до 20%! Ви розумієте, як це позначилося відразу на житті кожного громадянина, який 

живе у Республіці Казахстан, що сталося з елементарною технікою побутовою, що сталося з 
продуктами харчування. Ось чому. 

Ми ж бачили ці звіти і Казахстану, і Білорусі, що вони отримали від Митного союзу. 

Тільки мінуси. Що отримала Російська Федерація від Митного союзу? На мій погляд, далі 
консервацію відсталих технологій. 

Тому, коли я чую про те, яке ж це буде процвітання – покажіть мені це процвітання. 

Чому його тоді немає ні рік назад, ні в цьому році, про що так багато розказували. 

– Підбиваючи підсумки нашої розмови стосовно законопроекту, який був останнім  у 

ланцюзі того, що відбувалося останнім часом, можна говорити про те, що, очевидно, курс 

мінятися не буде. Правильно? 

Сергій Соболєв: Це все одно, що законопроектом внести рішення, що сонце буде 
сходити не на сході, а на заході. Що від цього зміниться? Європа була, є і буде. 


